
Korpsledelsesmøde d. 2. september kl. 17:30 - 19.00 på Teams

Tilstede:

Punkt Est. Tid Start Type* Emne Bilag/bemærkning Referat

01 00:10 17:30 Check-in

02 00:00 17:40 B Vedtægter: Godkendelse af politiske emner fra udviklingsdagen Indstillingen er godkendt i skriftlig behandling. 

03 00:30 17:40 B Indstilling: Korpsrådsmøde 2020 Bie Andersen deltager på punktet. Bie Andersen præsenterede indstillingen ang. afvikling af Korpsrådsmøde 2020 samt tankerne bag. 

Det er vurderet, at det ikke er muligt at udskyde Korpsrådsmødet. Derfor har det vigtigste været, at der 

fortsat er mulighed for at kunne have en god demokratisk proces, samt at man kan afgive stemmer 

personligt. Derudover skal den demokratiske proces op til korpsrådsmødet, hvor medlemmer har mulighed 

for at give deres mening til kende, sikres på bedst mulig vis.  Det er også centralt, at der er god tid til at 

kunne forberede sig til de emner der måtte komme op. 

Arrangørgruppen lægger op til, at Korpsrådsmødet består af en centralt transmitteret generalforsamling, 

med dertilhørende lokale møder fordelt over landet, der ligger under den gældende grænse for 

forsamlinger.

Indstillingen om Korpsrådsmøde 2020 er godkendt af korpsledelsen. 

04 00:20 18:10 L+B Indstilling: Budget 2021 04.01 Bilag: Budgetudkast 2021 (26-08-2020)

04.02 Bilag: Økonomiopfølgning, notat

04.03 Bilag: Økonomiopfølgning, tal

Morten Gade præsenterede det reviderede udkast til budget 2021. Det har været en lang og grundig 

proces, for at løse den bundne opgave om at skabe et overskud på den primære drift i korpset. 

Budgetudkast for 2021 er godkendt af korpsledelsen.

Derudover er korpsledelsen blevet klogere på, hvordan pengene bliver brugt i Det Danske Spejderkorps. 

Korpsledelsen roste Morten Gade og SAF for det store arbejde med budget for 2021 samt 

økonomiopfølgning og -status. 

05 00:10 18:30 L+O SPEJDERNE Spejderne holder Sensommermøde d. 5/9 på Houens Odde Spejdercenter. 

Op til mødet har alle korps fået til opgave at komme med de tre konkrete ting, som de gerne ser, 

at Spejderne leverer. DDS har prioriteret Spejdernes Lejr som absolut vigtigste opgave for 

Spejderne.

Spejdernes Bestyrelse er i gang med at finde en løsning på problematikken omkring beredskabet 

på Spejdernes Lejr 2022. Der er brug for Spejdernes Lejr, så det ligger korpsledelsen meget på 

sinde at finde en fornuftig og juridisk holdbar løsning. 

Derudover er Spejderkomiteen kommet med deres betragtninger/holdninger om, hvor Spejderne 

skal bevæge sig hen i fremtiden. Korpsledelsen tager notatet til efterretning. 

06 00:15 18:40 L+B Indstilling: Proces for Stevninghus Mathias Bjerg præsenterede indstillingen omkring den videre proces for Stevninghus Spejdercenter. 

Det omhandler, hvordan der bliver lavet en god model for opsplitningen af hyttedrift og aktiviteter på 

Stevninghus Spejdercenter.  

Indstillingen er godkendt af korpsledelsen.

Mathias Bjerg & Thomas Frankel Goul er korpsledelsens medlemmer af arbejdsgruppen. 

07 00:10 18:55 O Nyt fra GS Drift og optimering:

Korpskontoret er i samarbejde med SAF ved at skabe sig et overblik over økonomien på Stevninghus 

Spejdercenter. Derudover bliver der også fokuseret på inddrivelse af tilgodehavender. 

Vi er i gang med at optimere likviditeten ift. PLAN-kurser, hvor det i 2020 bliver forsøgt med betaling forud 

for kurset, for at undgå manglende betalinger. I samarbejde med DDS og De Grønne Pigespejdere er det 

besluttet, at SAF ikke længere kan tilbyde at yde hjælp til grupperegnskaber: for få grupper fra korpsene har 

udvist interesse til, at det er en økonomisk fornuftig løsning. Grupperne kontaktes i denne uge og 

beslutningen får effekt pr. 1/1. 

Support:

Grupperne er for alvor startet op igen efter corona og sommerferie, hvilket også kan mærkes på 

korpskontoret. Der er et stort træk på support lige nu, med henvendelser om alt fra ”vi mangler ledere” til 

retningslinjer. I samme ombæring afventer vi også stadig nye retningslinjer ift. corona. 

Derudover er der gang i en procesoptimering omkring håndteringen af samværssager. 

Udvikling:

Der har været familiespejderdag – omkring 35 grupper deltog. Der bliver sendt et spørgeskema ud til alle 

grupper, der deltog. Samtidig bliver der også sendt et andet spørgeskema om familiespejd generelt ud til 

alle grupper. Spejderne på Fælleden har haft knap 150 deltagende til info-arrangementer og holder 

informationsaften for alle voksne, der er interesserede i at være ledere eller bestyrelse d. 10/9. 

Tilmeldingen til Plan 2020 er lukket – niveauet af tilmeldinger er omtrent det samme, som de seneste år. 

08 00:10 19:05 O Nyt fra Spejdercheferne Spejdercheferne har også fokus på, hvordan vi kan forbedre likviditeten i Det Danske Spejderkorps. Vi har 

flere udeståender bl.a. lån eller mellemregninger til nærtstående partner. Bestyrelsesmøder i Spejderne er 

præget af udfordringer med Spejdernes Lejr og at få etableret formålsparagraf. Bestyrelsesmøde i SAF 

fokuserer fortsat på sund drift og øget kvalitet i administrationen. Arbejdet i SAF vil komme som punkt på et 

senere korpsledelsesmøde. 

09 00:10 19:15 Check-ud - og de 3 vigtigste punkter

19:25

(B) Beslutning (L) Lukket(D) Drøftelse (O) Orientering (Å) Åbent

Kristine Clemmense-Rotne, Mathias Lysholm Faaborg, Jeppe Englev, Kasper Staunskær Frandsen, Magnus Kvorning, Mathias Bjerg, Marie Torp Christensen, Mikael Andersen, Thomas Frankel Goul, Signe Marie Obel, Søren Eriksen. 

Fra kontoret deltog Bie Andersen (pkt. 3), Peter Tranevig, Morten Gade og Frederik Vejby Nielsen (ref.)


